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P O R T R E E

Paralleelselt audiitorfirma 

arendamisega on Jaak An-

nus paarkümmend aastat te-

gev olnud ka puidu- ja met-

sandusäris, kus üks kontakt 

on viinud järgmiseni.

Ta on OÜ Lignarius kaudu 
üks kolmest aktsionärist met-
sanduskontsernis AS Lignator, 
mille tütarfirmad tegelevad 
nii servatud saematerjali kui 
ka ümarpuidu vahendamise-
ga, metsade majandamise jm 
kaasnevaga.

Annus on ka üheks kom-
panjoniks osaühingus Scana-
rius, mis aasta tagasi ostis ära 
Tartumaal asuva mööblifirma 
ASi Vinnal pankrotivara ning 
taaskäivitas tootmise. 

Annus tunnistab, et seda 
tehingut julgustas tegema 
tema poeg Toivo, kes pärast 
Skype’i edukat müümist otsis 
uusi atraktiivseid investeeri-
mise võimalusi. Vinnali suu-
nast innustatuna sisenes Sca-
narius (Jaak Annus, Toivo An-
nus ja tema sõber Herty Tam-
mo) tänavu suvel ka eritelli-
musmööbli tootja ASi Sarkop 
omanikeringi. 

Toivo asub Äripäeva rikaste 
edetabelis 107. kohal.

Uhke poja saavutuste ülle. 

Küsimusele, kas isa on kuida-
gi poja Toivo tegemisi, näiteks 
Skype’i algaastail, toetanud, 
vastab Jaak eitavalt. “Mina ei 
ole Toivo ettevõtlust kunagi 
finantseerinud, küll aga olin 
kahjuks üheks osapooleks kin-
nisvaramulli lõhkemisel kao-
tatud kaasinvesteeringus,” üt-
leb ta ja lisab, et tunneb poja 
saavutuste üle heameelt. 

“On rõõm vaadata, kui tu-
gev on ta projektide juhtimisel 
erinevates tegevusvaldkonda-
des. Toivo tugevuseks on kiire 
analüüsivõime ja selge struk-
tuurne mõtlemine.”

Vast olid need omadused ka 
Jaak Annuse enda puhul üheks 

argumendiks, miks finants-
inspektsioon soovitas 1999. 
aastal ERA Panga üheks pank-
rotihalduriks kohtul kinnita-
da just tema. ERA Panga pank-
rotiprotsess jäi Annuse suuri-
maks halduritööks.

“Minule haldurina oli see 
töö suur kogemus ja tõsine 
pähkel analüütiliselt läbi nä-
rida kunstlikult loodud skee-
mid. ERA Pangas tehti ju n-ö 
tühja tünni kogu aeg suure-
maks ja selle käigus loodud 
süsteemid olid vägagi oskus-
likult konstrueeritud.”

Teeb seda, mida tahab. An-
nus tunnistab, et tal on olnud 
õnn teha seda tööd, mida ta te-
ha on tahtnud. “Ma pole kuna-
gi vastumeelselt tööle läinud,” 
rõhutab ta. “Suur õnn on see, et 
valdavalt olen kokku puutu-
nud usaldusväärsete inimes-
tega ja pea kõik need, kelle-
ga olen tahtnud koos töötada, 
on tahtnud ka minuga koos te-
gutseda ning reeglina on need 
inimesed oma valdkonnas mi-
nust targemad ja võimeka-
mad. Suurim tugi mu elus on 
olnud aga abikaasa Eda.”

Annuse sõnul peaks iga-
üks oma valikutes mõtlema, 
kas tema elus, tegemistes ja 
töödes on kõige tähtsam see, 
kuidas oma tegemisi võimali-
kult hästi teha, või oluline on, 
mida teha. 

“Esimene õige küsimus ot-
sustamiseks on, et mida üldse 
teha,” tutvustab Annus oma 
kreedot. “Alati võid ju oma 
tööd küll väga hästi teha, aga 
kui sa teed vale asja, siis kaotab 
asi sinu jaoks mõtte. Samas kui 
oled õige suuna valinud, teki-
vad kohe alternatiivid. Eda-
si võid õiget asja teha mitmel 
erineval moel ja tihtilugu on-
gi mitu õiget lahendust ning 
neist parima leidmine on juba 
huvitav ja köitev töö. Nüüd tu-
leb leida vastus, kuidas teha.”

Poja soovitusel 
mööbliärisse

  Kommentaar
On omanik, kes laseb 
tegevjuhil omapäi tegutseda
SULEV LUIGA, 
BDO Eesti ASi tegevjuht ja partner

Pärast Nordeconi juhatusest tagasikut-

sumist pakuti mulle hästi palju igasugu-

seid finantsjuhi kohti, aga ma tundsin, et 

see mulle suurt midagi ei paku. Jaak oli 
üks väheseid, kes pakkus juhi kohta. Ees-
tis on tihtipeale nii, et kui ettevõtte loonud 
inimene pakub kellelegi tegevjuhi kohta, 
siis ta ikkagi kipub ise väga palju sekkuma. 
Jaak on väga korrektselt käitunud, ta laseb 
mul omapäi tegutseda. Aga kui on vaja mi-
dagi arutada, siis on ta mulle nagu spar-
ringupartner. 

Juhtimine on tulemuste saavutamine 
teiste inimeste kaudu. Jaak on väga hea sü-
damega inimene ja tal on märkimisväär-
ne pagas, kuidas inimestega suhelda ning 
emotsioonidega arvestada. Olen ka kaua 
aega juht olnud, aga ikka ja jälle avastan, et 
temalt on midagi õppida. Võib-olla on liht-
sam öelda, milline Jaak ei ole. Kindlasti ei 
ole ta tüütu, kiibitseja ega autoritaarne.

Ta ei sildista kedagi
URMAS TROSS, 
pankrotihaldur

Mina hindan väga meie koostööd ERA 

Panga pankrotiprotsessis. Minule kui te-
mast pisut nooremale inimesele oli see vä-
ga hea õppetund. Jaak Annuse tugevuseks 
on majanduslike tagajärgede hindamine ja 
analüüs. Ta lahendab olukordi objektiivselt 
ja ei võta kedagi isiklikult, vaid võtab ini-
mest sellisena, nagu ta on. Ta ei kleebi kel-
lelegi silte külge. See on sügava intelligent-
suse üks tunnus, kui olukordi lahendatak-
se neutraalselt, kedagi ei sildistata ja asju ei 
võeta isiklikult.  

Põhjalik ja kohusetundlik
JAANUS MESAK, 
OÜ Messiehitus ainuomanik ja juht

Minu ja Jaagu sõpruse kohta võib öelda, 

et tellija ja ehitaja suhe on kasvanud sõp-

russuhteks. Seda juhtub ilmselt harva, et 
keegi tellijaist saab ehitajaga väga heaks 
sõbraks. Mina olen Jaagule ehitanud mit-
meid erinevaid objekte. 

Nii põhjalikku ja kohusetundlikku ini-
mest nagu Jaak annab otsida. Ja seda kõi-
gis oma tegemistes – nii tööasjades kui ka 
isiklikes asjades. Ta on mees, kes peab väga 
korrektselt oma lubadusi. Alt ei vea ta ke-
dagi ega kunagi.

Alati 
võid ju 
oma tööd 
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Jaak Annus 
toonitab 
õige valiku 
olulisust


